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Beslutande organ Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 

Plats och tid Stadshuset, Torsö, onsdagen den 8 februari 2023 kl 8.00–11.40 

 
Beslutande Johan Abrahamsson (M), ordförande 

Henrik Andersson (M), 1:e vice ordförande 
Malin Olsson Lundqvist (M) 
Janne Jansson (S), 2:e vice ordförande 
Linnea Wall (S) 
 

Övriga deltagare Susanne Wirdemo, kommundirektör 
Viktoria Karlsson, kommunsekreterare 
Ida Nilsson, budgetcontroller 
Christina Olsson, ekonomichef 
Per Johansson, HR-chef 
Malena Lundberg, administrativ chef 
Per Garenius, stabschef 
Maria Gustavsson, samhällsbyggnadsstrateg 
Niklas Brandt, samhällsbyggnadschef 
Adam Johansson, planchef 
Carolina Svantesson, planarkitekt 
Anna Bergengren, koordinator Platåbergens geopark 
 
 
 

Justerare Janne Jansson 

Justeringens plats och tid Stadshuset enligt överenskommelse 
 

Sekreterare  Paragrafer §§ 37–56 
 Viktoria Karlsson  

Ordförande  
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ANSLAGSBEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutande organ Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum 2023-02-08 

Anslagsdatum  Anslaget tas ner  

Förvaringsplats för protokollet Stadshuset Mariestad 
 

Underskrift 

  

 Viktoria Karlsson  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 37                                                   Dnr 43736 

Dialog: Plan för intern kontroll år 2023 

  

 
Dialog förs om plan för intern kontroll år 2023. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 38                                                   Dnr 2022/00457 

Tidsplan för ekonomiprocesser år 2023 - Mariestads kommun 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen godkänner tidsplan för ekonomiprocesser år 2023 – Mariestads 
kommun. 

Bakgrund 

Årets budgetprocess har reviderats utifrån den som anges i policyn för verksamhet 
och ekonomistyrning. Anledningen är att det råder stora osäkerheter i vår omgivning 
som medför att det är av stor vikt att budgeten beslutas på senaste ekonomiska 
faktorerna. Därför flyttas budgetbeslutet i kommunfullmäktige från juni till 
november månad. Kommunstyrelsen kommer att besluta om mål och 
budgetdokument i oktobermånad. Arbetet med framtagandet av budgetunderlaget 
kommer att beredas av budgetberedningen som är tillika kommunstyrelsens 
arbetsutskott.  

Sverige går in i en lågkonjunktur och det medför att det kommer krävas kontroll på 
verksamhet och ekonomi för att erhålla en ekonomi i balans.  I och med det görs en 
förändring gentemot tidigare år i uppföljning och analys, genom att det införs ett 
kvartalsbokslut per mars med tillhörande årsprognos.  

Det är av stor vikt att varje nämnd har kontroll över verksamhet och ekonomi. 
Kommunstyrelsen uppmanar nämnder att följa upp ekonomi och verksamhet 
regelbundet för att inneha kontroll över att tilldelad budgetram efterlevs.  

Nämnderna ska fatta beslut om sin uppföljning före kommunstyrelsens sammanträde 
och efter kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde. 
 

Mål- och 
budgetprocess 2023  

 Datum   

Budgetupptakt MTG 7 feb  

Budgetupptakt Mariestad 20 feb  

Beslut om 
kommunfullmäktigemål 
för år 2023–2025 

27 mar  

Budgetberedning med 
ledningsgrupp 

19 april Ledningsgruppen presenterar 
underlag till budgetberedning för 
KSAU 

Beslut om nämndmål  Alla nämnder ska fatta beslut om 
nämndmål innan utgången av maj. 

Avstämning MTG-
styrgrupp 

14 mars  
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Ksau beslut om 
planeringsförutsättningar 
för budget 

10 maj Planeringsförutsättningarna för 
framtagandet av budgetunderlag. 

Budgetöverlämning 20-sept Kommundirektörens 
budgetunderlag överlämnas till 
politisk beredning 

Ksau beslut om mål och 
budget 

4-oktober   

Ks beslut om mål och 
budget 

23 okt   

Central samverkan     

Kf beslut om mål och 
budget 

27 nov 
 

  

Mål- och internbudget i 
nämnder 

December Beslut i nämnd innan 
decembermånads utgång. 

 

 Uppföljning och 
analysprocess 

  

Kvartalsbokslut med 
årsprognos per 31/3 

  Årsprognos med tillhörande 
kvartalsbokslut 

Ksau 19-apr Beslut i respektive nämnd efter 
ksau och före ks. 

KS 15-maj   

Delårsbokslut med 
årsprognos per 31/8 

  Delårsrapport 2023 och 
uppföljning intern kontroll 
2023 

Ksau 04-okt Beslut i respektive nämnd efter 
Ksau och före Ks. 

Ks 23-okt   

Kf 30-okt   

Årsbokslut 2023   Separat tidsplan för årsbokslut 
2023 upprättas 

 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Den miljömässiga dimensionen beaktas i framtagandet av budgetunderlaget 

utifrån de politiska målen och ambitionen. 

 

Bedömning ur social dimension 

Denna dimension omfattar samtliga ekonomiprocesser och kommer att vara 

en del i analysen av verksamhet och ekonomi under året.  

 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Tidsplanen ger en förutsättning för samtliga att arbeta fram tillfredställande 

underlag inför politiska beslut. Vilket medför att konsekvenser och analyser inför 
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ekonomiska beslut tas fram. Detta kan då medföra att viktiga strategiska beslut 

kan fattas för att uppnå en god ekonomisk hushållning över tid.  

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Tidsplan för ekonomiprocesser år 2023 – Mariestads kommun 

Protokollsutdrag KS 2023-01-16 § 1 Tidsplan för ekonomiprocesser år 2023 
Mariestads kommun 

Protokollsutdrag KSAU 2022-12-21 § 337 Tidsplan för ekonomiprocesser år 2023 
Mariestads kommun 

Beslutet skickas till 

Förvaltningscheferna 
Ekonomichefen 
Budgetcontrollern  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 39                                                   Dnr 2023/00079 

Nedskrivning – vätgasproduktion 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar om nedskrivning om 7 794 465 kr. 

Bakgrund 

Nedskrivning vätgasproduktion 

Indikation på minskat värde 

Anläggningen består av en solcellspark med vätgasproduktion där delen för 
vätgasproduktionen är ur funktion och ej används för sitt ursprungliga ändamål. 

Beräkning av återvinningsvärde 

Solcellsparken och vätgasproduktionen redovisas gemensamt som en anläggning, värdering 
av tillgången är komplex då den är unik i sitt slag.  

Sollcellsparken bedöms ha ett nettoförsäljningsvärde om 2 000 000 kr, vilket är avstämt 
med VänerEnergi som nyligen köpt in solceller.  

Bokfört värde på anläggningen uppgår till 9 794 465,35 kr och återvinningsvärdet fastställs 
därför till 2 000 000 kr. 

Detta indikerar ett nedskrivningsbehov på 7 794 465,35 kr – se nedan. 

 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Nedskrivning – vätgasproduktion 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 40                                                   Dnr 2023/00058 

Lönerevision år 2023 – prioriterade grupper  

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar om prioriterade grupper vid lönerevision år 
2023. 

Bakgrund 

I samband med lönerevisionen har HR-chef till uppdrag att identifiera om det finns behov 
av att göra vissa satsningar utöver den generella ramtilldelningen på 2 %. Utrymmet utgörs 
för 2023 av 1 %, vilket motsvarar 9,225 mkr, inklusive PO, till 2022-12-31. I förslaget är 
utlagt 9,1 mkr. Kommunens förvaltningschefer har inkommit med förslag på satsningar 
inom sina respektive områden. Även fackförbunden har getts möjlighet att inkomma med 
synpunkter. 
 
Underlaget presenterades på kommundirektörens ledningsgrupp den 19 oktober. 
 
Kommentar till underlaget 
Arbetssätt 
HR-chef har under hösten inhämtat underlag och synpunkter från såväl verksamhet som 
fackliga organisationer. Utöver detta har statistik, avtal, lönekartläggning, 
kompetensförsörjningsbehov samt dialog med HR-chefer i Skaraborg legat till grund för 
det framtagna förslaget. 
 
Löneavtalen – Huvudöverenskommelser (HÖK) 
Kommunens verksamhet omfattas av fem huvudöverenskommelser, tecknade mellan 
Sveriges Kommuner och Regioner, SKR, och fackförbunden; Lärarnas samverksansråd, 
OFR Allmän kommunal verksamhet, Vårdförbundet, AkademikerAlliansen samt 
Kommunal. De tre förstnämnda löper till 2024-03-31 och är sifferlösa. Avtalet med 
AkademikerAlliansen, även det sifferlöst, löper tillsvidare. Avtalet med Kommunal löper 
för visso även det till 2024-03-31, men saknar angiven nivå får löneöversynen 2023. I 
avtalstexten står för 2023 att ”Utrymmet fastställs av centrala parter”. I SKRs cirkulär nr 
20:41kan utläsas att ”Utrymmet för 2023 fastställs av centrala parter utifrån det fastställda 
märket för industrin”.  
 
I dag, med det rådande ekonomiska läget och händelserna i omvärlden i stort, är det svårt 
att göra en bedömning av på vilken nivå det så kallade ”märket” kommer att landa. Det 
bilagda förslaget bygger på antagandet att märket blir 3 %. Skillnaden mellan 
ramtilldelningen på 2 % och den kostnad som blir för Kommunals avtal, tas ur den 
procent som beslutats för satsningar utöver ram. Av de 9,1 mkr som lagts ut i förslaget 
utgör Kommunals avtal då 4,1 mkr. Om Kommunals avtal kommer att innehålla några 
skrivningar om särskilda fördelningsmodeller utifrån märket, eller andra styrningar, är 
oklart.  
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Löneläget i Skaraborg – en jämförelse 
Kommunerna i Skaraborg tar årligen fram en gemensam lönestatistik. Den jämförelse som 
arbetsgivaren gör av löner, såväl internt som externt, i samband med den årliga 
lönerevisionen för olika yrkeskategorier bygger så gott som uteslutande på denna. 
Överlag bedöms lönerna i kommunen vara konkurrenskraftiga. De undantag från detta 
återfinns i det förslag på prioriteringar som tagits fram. Någon ambition att överlag vara 
löneledande finns inte. 
 
Lönekartläggning  
Den kartläggning av kommunens löner som gjorts visar att satsningar behöver göras främst 
på yrkeskategorier som återfinns inom Kommunals avtalsområde och hänsyn har tagits till 
detta i det bifogade förslaget. Yrkesgrupperna återfinns i huvudsak inom omsorgen.  
 
Förslaget på prioriteringar 
Som nämnts ovan är det framtagna förslaget resultatet av inkomna synpunkter från 
verksamheterna, jämförelser med andra kommuner och en intern jämförelse mellan olika 
yrkeskategorier. Förslaget, inklusive de delar som följer av centrala avtal, är i mångt och 
mycket såväl en satsning på det som ibland kallas låglöneyrken, som en 
jämställdhetssatsning. Utöver detta finns behov av att göra strukturella justeringar mellan 
yrken utifrån det något svårdefinierade begreppet ”ansvarsavstånd” samt lönespridning. En 
del av förslaget kan hänföras till ”arbetskraftkonkurrens”, utifrån jämförelser med andra 
kommuner samt den privata marknaden.  
 
Glädjande även för 2023 är det politiska beslutet att satsningarna uppgår till 1 %, vilket 
möjliggör betydande satsningar på stora grupper. En erfarenhet av tidigare lönerevisioner 
är att de eventuella krav på satsningar som centrala avtal resulterar i, svåra att hantera inom 
den generella ramtilldelningen, främst i de fall då kraven är uttryckta i kronor. De centralt 
beslutade satsningarna får en påverkan inte enbart inom det aktuella avtalsområdet och 
yrkeskategorierna inom denna utan påverkar även andra avtalsområden. Även i år finns 
goda möjligheter att hantera detta. 
I stor utsträckning tillgodoser arbetsgivarens förslag de behov som lyfts fram av de fackliga 
företrädarna.  
 
Processen 
Genomförandet av löneöversynen framgår av dokumentet Årshjul löneöversyn 2023. HR-
chef ansvar för översynens genomförande och att denna sker i dialog med verksamheten 
samt i samverkan med ekonomi- samt lönenheterna. Överläggningar och avstämningar 
med fackförbunden genomförs av HR-enhetens medarbetare. Information om LÖV23 
kommer att ges till kommunens chefer i slutet 2022 och till fackförbunden i samband med 
central samverkan. Löneöversynen ska vara genomförd till den 1 april 2023, i vart fall i de 
delar som inte berör Kommunal. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Lönerevision 2023 – prioriterade grupper 

Prioriterade grupper LÖV 2023 Mariestad 

Årshjul löneöversyn 2023 

Lönestatistik Skaraborg 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 41                                                   Dnr 2022/00266 

Ändrade sammanträdestider för kultur- och fritidsberedningen 
år 2023 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ändra sammanträdesdatum för kultur- och 
fritidsberedningen år 2023 enligt följande. 

- Sammanträdesdatum 29 augusti ändras till 12 september. 

- Sammanträdesdatum 3 oktober ändras till 17 oktober. 

- Sammanträdesdatum 21 november ändras till 5 december.  

Bakgrund 

I november 2023 beslutade kommunstyrelsen om sammanträdestider för 
kommunstyrelsen, kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsens kultur- 
och fritidsberedning. 

Efter detta har man sett behov av att ändra datum för vissa sammanträden, för att 
möjliggöra en mer effektiv ärendebredningsprocess. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Ändrade sammanträdestider för kultur- och fritidsberedningen år 
2023 

Protokollsutdrag Ks 2022-11-30 § 186 Sammanträdestider för kommunstyrelsen, 
arbetsutskott och kultur- och fritidsberedning 2023 

Beslutet skickas till 

Kultur- och fritidschefen 
Stabschefen  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 42                                                   Dnr 2022/00464 

Revisionsrapport om granskning av underlag till beslut 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen fastställer handlingsplan över vidtagna/planerade åtgärder utifrån 
revisionens rekommendationer.  

Kommunstyrelsen beslutar att återrapportering av åtgärder i handlingsplanen ska ske 
till kommunstyrelsens arbetsutskott den 21 juni 2023 och till kommunstyrelsen den 4 
december 2023. 

Kommunstyrelsen beslutar att handlingsplanen utgör kommunens svar till 
revisionen.  

Bakgrund 

På uppdrag av Mariestads kommuns förtroendevalda revisorer har Öhrlings 
PricewaterhouseCoopers AB (PwC) genomfört en granskning av underlag till beslut. 
Granskningens syfte är att pröva och bedöma om kommunstyrelsen och tekniska 
nämnden hanterar sina ärenden på ett ändamålsenligt sätt och med tillräcklig intern 
kontroll.  

Revisionen önskar svar om vidtagna åtgärder med anledning av granskningens 
resultat senast den 15 mars 2023. 

Revisionsrapportens resultat 

Granskningen visar att det finns tydliga och dokumenterade rutiner och riktlinjer för 
ärendeberedning. Revisionen bedömer att detta skapar förutsättningar för att kunna 
hantera ärenden i enlighet med gällande lag samt skapa tillräckliga förutsättningar för 
ärendeberedning. Revisionen rekommenderar att ”Handbok för ärendeberedning” 
revideras och att efterlevnaden av handboken och övriga rutiner stärks. 

Granskningen visar att beredning i stort sett sker i enlighet med respektive 
reglementes krav, och att det utöver reglemente finne underlag som tydliggör metod 
för hur en tillräcklig beredning av ärenden säkerställs. Det framkommer dock vid 
intervjuer att det funnits tillfällen där underlag inför arbetsutskottens hantering av 
ärenden inte varit tillräckligt beredda. 

Revisionen rekommenderar att befintliga styrdokument ses över och aktualiseras och 
att man tillser att ärendeberedningsprocessen är känd och att den efterlevs. 

Förslag till handlingsplan 

Administrativa enheten har tagit fram en handlingsplan som visar vilka åtgärder som 
föreslås under verksamhetsåret 2023 med syfte att utveckla granskningsområdet i 
enlighet med revisionens rekommendationer. De planerade åtgärderna ingår även 
som en del i den administrativa enhetens kontinuerliga uppdrag. Åtgärderna kommer 
att innefatta kommunens samtliga nämnder/styrelser.  
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Handlingsplanen kommer att följas upp vid fyra tillfällen under år 2023, med förslag 
om delrapportering till kommunstyrelsens arbetsutskott den 21 juni och 
slutrapportering till kommunstyrelsen den 4 december.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ökad kunskap om ärendeberedningsprocessen och efterlevnaden av denna kan 
medföra att berörda funktioners psykosociala arbetsmiljö förbättras.   

Bedömning ur social dimension 

Ökad kunskap om ärendeberedningsprocessen kan medföra ökad förståelse och 
respekt för berörda funktioners uppdrag inom ärendeberedningen.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen direkt påverkan. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Revisionsrapport om granskning av underlag till beslut 

Handlingsplan för åtgärder utifrån revisionens rekommendationer 

Revisionsrapport: Granskning av underlag till beslut 

Skrivelse från revisionen: Revisionsrapport avseende granskning av underlag till 
beslut 

Beslutet skickas till 

Förvaltningscheferna 
Stabschefen 
Administrativa chefen 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 43                                                   Dnr 2023/00034 

Reglemente för kommunrevisionen – revidering 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa reviderat reglemente för 
kommunrevisionen. 

Bakgrund 

Kommunrevisionen har inkommit med ett reviderat förslag till reglemente för 
kommunrevisionen. Revidering av reglementet genomfördes senast 2013. 

Utöver språkliga ändringar föreslås även följande förtydliganden och ändringar: 

* Förtydligande om att revisionens ordförande representerar den politiska 
oppositionen. 

* Förslag om att revisionsberättelsen ska överlämnas till kommunfullmäktige senast 
tio dagar innan det sammanträde under vilket ansvarsprövningen behandlas. I 
dagsläget ska överlämning ske 30 dagar i förväg. 

* Lekmannarevisorernas granskningsrapporter ska enligt förslaget överlämnas till 
respektive bolag och till kommunfullmäktige för kännedom i samband med 
revisionsberättelsen varje år. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Revideringen bedöms inte få någon påverkan ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Revideringen bedöms inte få någon påverkan ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Revideringen bedöms inte få någon påverkan ur ekonomisk dimension. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Reglemente för kommunrevisionen – revidering 

Förslag: Reglemente för kommunrevisionen 

Gällande reglemente för kommunrevisionen 
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Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
Kommunrevisionen  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 44                                                   Dnr 2022/00483 

Remiss: Nya stadgar för Leader Nordvästra Skaraborg 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att lämna svar på remiss med synpunkter 
enligt bilaga.  

Bakgrund 

Leader Nordvästra Skaraborg har gjort en översyn av föreningens stadgar i samband 
med att det blir en ny programperiod (2023-2027) inom EU.  

Förslaget till stadgar innebär att principen om en representant från varje sektor och 
varje kommun utgår. För kommunens del innebär det att det per automatik inte 
kommer att vara en ledamot från kommunen som ingår i styrelsen. En annan 
förändring är att stadgarna är mindre detaljerade avseende styrelsens 
sammansättning. Istället kommer detta bli fastställt i form av en instruktion till 
valberedningen vid varje årsstämma. Förhoppningen är att dessa ändringar ska leda 
till en mer aktiv styrelse och större flexibilitet att anpassa styrelsens sammansättning 
till aktuellt behov. Grunderna i leader med representanter från olika sektorer, jämn 
geografisk fördelning samt jämn könsfördelning är fortfarande bärande delar i 
förslaget till nya stadgar. För att säkerställa leadermetoden i besluten bör dock 
ledamöter från alla tre sektorerna vara närvarande för att styrelsen ska vara 
beslutsmässig.  

Kommunerna som ingår i Leader Nordvästra Skaraborgs verksamhetsområde bidrar 
med den lokala offentliga medfinansieringen för leaderprogrammets genomförande. 
För att ha inflytande på verksamheten bör kommunerna automatisk vara medlemmar 
i föreningen och då också ha rätt att utse ombud till årsstämma och eventuell extra 
stämma.  

Kommunen har fått förlängd tid för svar på remissen.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Beslutat har ingen påverkan gällande den miljömässiga dimensionen.  

Bedömning ur social dimension 

Beslutet har ingen påverkan gällande den sociala dimensionen.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Beslutet har ingen påverkan gällande den ekonomiska dimensionen. 
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Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Remiss Nya stadgar för Leader Nordvästra Skaraborg 

Svar på remiss: Synpunkter på förslag till nya stadgar Leader Nordvästra Skaraborg 

Remiss Nya stadgar för Leader Nordvästra Skaraborg 

Förslag till nya stadgar för den ideella föreningen Leader Nordvästra Skaraborg 

Förslag till instruktion för valberedningen 

Beslutet skickas till 

Leader Nordvästra Skaraborg 
Samhällsbyggnadschefen 
Samhällsbyggnadsstrategen 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 45                                                   Dnr 2023/00051 

Samråd: Nya 145 kV-ledningar mellan befintlig ledning L31 och 
planerat industriområde i Mariestads kommun - Ellevio 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att förorda Ellevio att fortsatt planera för 
förordat alternativ till sträckning för nya 145 kV-ledningar. 

Beslutet fattas enligt punkt 1.8 i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Bakgrund 

Ellevio AB har fått i uppdrag att elansluta Volvokoncernens planerade 

batterifabrik i Mariestad. Effektbehovet ska tillgodoses successivt i tre steg. Steg 

1 (byggström) innebär anslutning till befintlig 40 kV-ledning som finns i 

anslutning till planerat industriområde. I steg 2 planeras anslutning till befintlig 

145 kV-ledning L31 som ligger sydost om Mariestad. Steg 3 innefattar en ny 

dubbel 145 kV-ledning från Svenska kraftnäts transmissionsfält till 

industriområdet. Det samråd som är aktuellt nu avser steg 2.  

Uppskattad längd för de nya ledningarna i aktuellt steg (steg 2) är cirka 2 km och 

kommer korsa skogsmark mellan befintlig ledning (L31) och föreslagen 

nätstation intill det planerade industriområdet.  

Tidig myndighetsdialog i ärendet genomfördes den 19 september 2022 med 

representanter från samhällsbyggnadsförvaltningen i Mariestads kommun och 

VänerEnergi AB. 

Ärendet har beretts av planenheten i samråd med övrigt berörda avdelningar på 

kommunen. Tre olika sträckningsalternativ har undersökts, det alternativ som 

berör jordbruksmark har avfärdats i tidigt skede. Därmed redovisas två alternativ 

benämnda förordad sträckning och alternativ 2 närmare i samrådsunderlaget. 

Förordad sträckning och alternativ 2 är relativt lika och sträcker sig båda genom 

skogsmark fram till planerad anslutningspunkt. Förordad sträckning är det 

kortaste alternativet och är cirka två kilometer jämfört med alternativ 2 som är 

cirka 2,5 kilometer långt. Den förordade sträckningen innebär mindre 

markintrång och bedöms påverka naturmiljön mindre. Vidare innebär förordad 

sträckning mindre risk för konflikt med eventuell framtida utökning av planerat 

industriområde söderut. En fullständig jämförelse av alternativen och samlad 

bedömning presenteras i samrådsunderlaget (sidan 39).  

Planenheten delar beskrivningen och den samlade bedömningen som redogörs 

för vad gäller de olika sträckningsalternativen och föreslår därmed 
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kommunstyrelsen att förorda förslag till sträckning för nya 145 kV-ledningar 

benämnd förordad sträckning.  

Skriftliga synpunkter på samrådsunderlaget ska lämnas till Ellevio senast den 17 

februari 2023. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Projektets miljöpåverkan hanteras inom ramen för ansökan om nätkoncession. 

Efter beslutad sträckning kommer en miljökonsekvensbeskrivning upprättas som 

underlag för ansökan om tillstånd enligt ellagen (1997:857). För den nya 

nätstationen som är föreslagen lokaliseras sydost om planområdet kommer 

samråd med länsstyrelsen genomföras enligt 12 kap. 6 § miljöbalken (1998:808). 

Till det aktuella samrådsunderlaget har berörda områdens naturvärden 

inventerats enligt nationell standard. 

Bedömning ur social dimension 

Projektets påverkan på sociala värden och konsekvenser kommer liksom 

miljöpåverkan hanteras inom ramen för den kommande 

miljökonsekvensbeskrivningen som tas fram när ledningssträckning är bestämd. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Kostnaderna för tillståndsprocess, projektering och byggnation med mera står 

kunden (AB Volvo) för. Den planerade ledningen kommer kräva ledningsrätt, 

vilket ledningsägaren ansöker om hos lantmäteriet. I samband med detta behöver 

markupplåtelseavtal ingås av Ellevio med berörda markägare för ledningen.  

Ellevio kommer erbjuda fastighetsägare som berörs av ledningssträckningen 

intrångsersättning. Kommunen äger ingen mark som berörs av föreslagna 

ledningssträckor. Däremot äger kommunen mark som berörs av planerad 

nätstation som är föreslagen strax sydost om planerat industriområde.  

Slutlig placering fastställs senare i processen och kan bland annat påverkas av vad 

som framkommer i samråd med länsstyrelsen enligt 12 kap. 6 § miljöbalken 

(1998:808). Om det slutligen fastställs att nätstationen behöver placeras på mark 

som kommunen äger, kommer Ellevio vilja köpa den berörda marken. Således 

behöver kommunen ingå marköverlåtelseavtal om försäljning av marken. 

Projektet är en förutsättning för Volvokoncernens planerade etablering av 

batterifabrik i området Korstorp och får därmed ha stor ekonomisk betydelse 

lokalt, nationellt och internationellt. 
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Underlag för beslut 

Inbjudan till samråd gällande nya 145 kV-ledningar som möjliggör en etablering 

av Volvos nya batterifabrik 2023-01-02 

Nya 145 kV-ledningar mellan befintlig ledning L31 och planerat industriområde i 

Mariestads kommun, Västra Götalands län (samrådsunderlag januari 2023) 

Bilaga 1 – Natur- och kulturmiljöintressen 

Bilaga 2 – Naturvärdesinventering inför ledningsdragning L31, 2022-09-21 

Bilaga 3 – Naturvärdesinventering L31, Mariestad, 2022-12-14 

Beslutet skickas till 

Ellevio AB 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 46                                                   Dnr 2022/00465 

Projektbeskrivning – Fördjupad översiktsplan Mariestad 2040 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att godkänna upprättad projektbeskrivning 
för fördjupad översiktsplan för Mariestad 2040. 

Finansiering sker inom ram. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 23 november 2022, Ksau § 317, 

att ge kommundirektören i uppdrag att starta arbetet med att ta fram ett reviderat 

förslag på fördjupad översiktsplan för Mariestads kommun, alternativt att förslag 

på tematiska tillägg för befintlig översiktsplan tas fram. 

Planenheten har tolkat och uppfattat uppdraget som att det i huvudsak avser 

centralorten Mariestad och förordar därmed en fördjupad översiktsplan för 

Mariestads tätort inklusive förväntad tätortsutvidgning med planerings- och 

utvecklingshorisont till år 2040. 

Planenheten redovisade vid kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde den 

24 januari 2023 ett förslag till projektbeskrivning för fördjupad översiktsplan 

Mariestad 2040. Under sammanträdet fördes dialog om det fortsatta arbetet, 

inriktningar, prioriteringar med mera. Dialogen har utgjort underlag för en 

reviderad projektbeskrivning, som nu föreslås godkännas av kommunstyrelsens 

arbetsutskott. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

I ärendet har det inte bedömts vara relevant att göra någon särskild bedömning 

ur miljömässig dimension i detta skede. I det fortsatta arbetet med framtagande 

av förslag till fördjupad översiktsplan för Mariestad 2040 kommer planen 

genomgå obligatorisk miljöbedömning enligt 6 kap. miljöbalken (1998:808). 

Bedömning ur social dimension 

I ärendet har det inte bedömts vara relevant att göra någon särskild bedömning 

ur social dimension i detta skede. I det fortsatta arbetet med framtagande av 

fördjupad översiktsplan för Mariestad 2040 kommer bedömning och 

konsekvenser ur ett socialt perspektiv redovisas, främst utifrån bestämmelser i 2 

kap. plan- och bygglagen (2010:900).  
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Arbetet med att ta fram en fördjupad översiktsplan för Mariestad 2040 i enlighet 

med upprättad projektbeskrivning kommer förutsätta i första hand relativt 

omfattande personella resurser. Projektledning genom planenhetens personal och 

projektdeltagare på samhällsbyggnadsförvaltningen kräver ingen särskild budget, 

utan finansieras genom budgetram för personal för respektive avdelning/enhet.  

För att uppnå god kvalitet på planarbetet bedömer planenheten att det kommer 

krävas särskild kompetens inom till exempel arkitektur och gestaltning, 

miljöbedömning med mera. Planenheten föreslår att detta tillförs projektet 

genom upphandling av konsulter inom respektive sakområde.  

Den totala kostnaden för konsulttjänster uppgår till cirka 1 400 000 kr för år 

2023. För att arbetet ska kunna utföras bedöms det nödvändigt att det fattas 

beslut om att tillskjuta dessa medel till projektet.  

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse 2023-01-26: Projektbeskrivning – Fördjupad översiktsplan Mariestad 
2040 

Projektbeskrivning Fördjupad översiktsplan Mariestad 2040 (2023-01-25) 

Bilaga 1 - Geografisk avgränsning (planområde FÖP Mariestad 2040), underlagskarta 
fastighetskarta och flygfoto 

Bilaga 2 - Boverkets ÖP-modell version 1.0, 2020-01-27 

Bilaga 3 - 3 kap. 1-28 §§ plan- och bygglag (2010:900) 

Bilaga 4 - Förslag innehållsförteckning planbeskrivning  

Bilaga 5 – Tidsschema 

Beslutet skickas till 

Samhällsbyggnadschefen 
Planchefen 
Planarkitekterna  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 47                                                   Dnr 2023/00054 

Information: Platåbergens geopark 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Bakgrund 

Platåbergens Geopark utnämndes i april 2022 till Sveriges första Unesco Globala 
Geopark. Geoparken etablerades 2017 och omfattar 15 platåberg mellan Vänern och 
Vättern och nio kommuner. Sedan starten har ägarskapet legat hos Grästorps 
kommun. 

En geopark är områden med ett geologiskt arv av internationell betydelse.  

Globala geoparker utses av FB-organet Unesco och har, enligt dem, tre 
kärnuppgifter:  

* Geoturism (turism) 

* Geoeducation (kunskapsspridning) 

* Geoconservation (bevarande) 

Anna Bergengren, koordinator för Platåbergens Geopark, informerar om geoparkens 
förutsättningar, hittills gjorda och planerade insatser.  

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Platåbergens geopark 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 48                                                   Dnr 2023/00021 

Iordningställande av Bantorget med parkering 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge igångsättningstillstånd att iordningställa Bantorget. 
 
Finansiering sker inom befintlig investeringsram.  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att återremittera frågan som gäller 
iordningställande av Bantorgets intilliggande parkering. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ge samhällsbyggnadsförvaltningen i 
uppdrag att utreda möjligheten att bygga parkering i flera plan. 

Bakgrund 

Helix fastigheter uppför en hyresfastighet på fastigheten Cypressen 1. Arbetet 
bedöms vara slutfört under våren med inflyttning i april 2023.  

I anslutning till fastigheten ligger allmän platsmark kallad Bantorget (eller Kotorget i 
folkmun) och en parkering som kommunen avtalat om att arrendera ut till 
hyresbolaget. Dessa ska iordningställas när byggföretaget flyttat bort byggställningar 
och bodar. Medel för detta finns avsatta i kommunstyrelsens exploateringsbudget för 
2023. 

Utföraruppdraget är tänkt att gå till Tekniska förvaltningen som på uppdrag av 
Samhällsbyggnadsförvaltningen tagit fram en kalkyl för iordningställande av marken 
och parkeringen utgående från gestaltningen i detaljplanen.  

Den gång- och cykelväg som finns inritad i detaljplanen föreslås inte anläggas i detta 
läge då det inte finns någon naturlig anslutning på Norra Vägen, och det finns heller 
inga planer på att bygga gång- och cykelväg längs Norra vägen. Istället har gång- och 
cykelvägnätet byggts ut längs Mariagatan, från Norra Vägen till Stockholmsvägen. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

All byggnation medför påverkan på miljö under utförandet.  Färdigställandet av 
platsen innebär dock att grönytor skapas och träd planteras. Dessa bidrar i enlighet 
med planprogrammet till att dämpa buller från järnvägen och som naturlig 
fördröjning av dagvatten. Utformningen av höjden på parkeringsytan bidrar också till 
att hantera stora vattenmängder i samband med skyfall.  
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Bedömning ur social dimension 

Åtgärderna för att iordningställa bantorget kommer medverka till ökad trivsel och 
trygghet på platsen.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Finansieringen ryms inom de budgeterade 2 500 000 kronorna även om inflationen 
drivit upp kostnaden avsevärt. Detta då ingen gång- och cykelväg anläggs och 
därmed inget behov finns av att flytta vägmitt. Skulle gång- och cykelvägen anläggas 
bedöms detta kosta ytterligare 700 000 kronor. 

Marken för parkeringen planeras till största delen arrenderas ut till hyresbolaget, 
vilket kommer ge vissa intäkter. 

Kommundirektörens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge ett igångsättningstillstånd för att iordningställa 

Bantorget med intilliggande parkering.  

Finansiering sker inom befintlig investeringsram.  

Behandling på sammanträdet 

Ordföranden föreslår att den del av ärendet som gäller Bantorgets intilliggande 
parkering återremitteras, och att samhällsbyggnadsförvaltningen ges i uppdrag att 
utreda möjligheten att bygga parkering i flera plan. 

Ordföranden finner att arbetsutskottet beslutar så.  

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Iordningställande av Bantorget med parkering 

Bantorget – återställning skiss 

Bantorget – återställning kalkyl 

Bantorget – parkering skiss 

Bantorget – parkering kalkyl  

Beslutet skickas till 

Samhällsbyggnadschefen 
Tekniska chefen 
Mark- och exploateringsenheten 
Projektledaren  
Ekonomichefen 
Ekonomicontrollern  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 49                                                   Dnr 2022/00413 

Discgolfbana Gummerstadviken 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå Gummerstadviken som lämplig plats för 
discgolfbana.  

Kommunstyrelsen beslutar att ge samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att 
undersöka möjligheten att hitta annan lämplig plats i samband med arbetet med 
fördjupad översiktsplan för Mariestad 2040. 

Bakgrund 

Mariestads Discgolfklubb har inkommit med en förstudie om byggnation av 
discgolfbana med fyra utpekade områden. Mark- och exploateringsenheten och 
planenheten har gått igenom förslagen och kommit fram till att området vid 
Gummerstad har bäst potential utifrån närheten till vandringsled, biosvärsled, 
småbåtshamn och övrigt rekreationsområde. Möjligheterna till byggnation på marken 
får anses vara små på grund av strandskydd, översvämningsrisk och miljöintressen.  

Mark- och exploateringsenheten har gjort platsbesök med Mariestads Discgolfklubb 
och gått igenom förutsättningarna, och vilka politiska beslut som behöver fattas, 
samt konstaterat att naturvärden, strandskydd m.m. kan vara hinder för dicgolfbanan.  

Discgolfbanans hål är tänkta att anpassas till befintliga öppningar och stråk i skogen 
och hänsyn ska tas till naturvärden. Viss justering kan behöva göras av befintliga 
stigar för att minska behovet av nedtagning av träd. Bedömningen är att upp till tio 
träd av olika storlek behöver tas ned per hål, totalt 100–150 träd.  

Om kommunstyrelsens arbetsutskott ställer sig positivt till förslaget, är nästa steg att 
kommunen gör en fördjupad utredning av naturvärden och söker 
strandskyddsdispens – en kostnad som bedöms uppgå till ca 50 000 kr. Därefter 
följer projektering och anläggning av banan, och avslutningsvis tecknande av avtal 
om skötsel och drift. 

Ärendets framdrivning har beretts tillsammans med kultur- och fritidsavdelningen 
och bör överlämnas till denna verksamhet om banan byggs och det ska avtalas om 
drift och skötsel med föreningen i likhet med andra idrottsföreningar. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Hela discgolfbanan hamnar inom strandskyddat område och kommer därför 

behöva strandskyddsdispens. 

Discgolfbanans naturvärden behöver utredas ytterligare i samband med ansökan 

om strandskyddsdispens. Vid tidigare naturvårdsinventeringar har följande 

värden registrerats: 
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- Klass 2 (mycket höga naturvärden): Limnogent strandkomplex 

- Klass 3 (högt naturvärde): Sandöverlagrad isälvsavlagring 

- Ej klassade: Spärrgreniga grova träd, värdefull lägre fauna, fuktskog av gran, 

strandskog av blandskog, al- och glasbjörkskog och rikligt med grova träd 

Bedömning ur social dimension 

Discgolfbanan kommer vara fri att använda för alla och kommer skapa nya ytor 

för sociala sammanhang. 

Discgolfbanan bedöms främja folkhälsan. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Discgolfklubben undersöker olika finansieringsmöjligheter för uppförandet. De 

önskar så stor medfinansiering som möjligt av kommunen.  

Ansökan om strandskyddsdispens kostar ca 6 400 kr och utredning gällande 

naturvärden ca 45 000 kr.  

Nedtagning av träd och sly uppskattas kosta minst 150 000 kr.  

Discgolfklubben har uppskattat kostnaden för material för 18 hål till 250 000 kr 

och 27 hål till 375 000 kr.  

Discgolfbanan bedöms attrahera evenemang och tävlingar, vilket gynnar 

besöksnäringen i Mariestad med omnejd.  

Kommundirektörens förslag till beslut 

Ärendet läggs fram utan förslag till beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordföranden föreslår att Gummerstadviken avslås som lämplig plats för 
discgolfbana, och att samhällsbyggnadsförvaltningen ges i uppdrag att undersöka 
möjligheten att hitta annan lämplig plats i samband med arbetet med fördjupad 
översiktsplan för Mariestad 2040. 

Ordföranden finner att arbetsutskottet beslutar så.  

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: Discgolfbana Gummerstadviken 

Onepager Mariestads Discgolfcenter 

Rapport: Projekt Mariestads Discgolfcenter 
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Beslutet skickas till 

Mariestads Discgolfklubb 
Samhällsbyggnadschefen 
Stabschefen 
Kultur- och fritidschefen 
Mark- och exploateringsenheten 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 50                                                   Dnr 43737 

Dialog: Samhällsbyggnadsforum 

  

Arbetsutskottets beslut 

Dialog förs om samhällsbyggnadsforum. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att samhällsbyggnadsforum för politiker 
ska hållas den 8 mars kl. 14.00. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 51                                                   Dnr 2023/00029 

Information 

  

Samhällsbyggnadschefen informerar om: 

 LOI (Letter of intent/avsiktsförklaring) – Forskningsprojekt: verksamhetsmodeller 
och samarbeten för bostäder åt alla 

 Intresse för sändning kopplat till EU:s ministermöte 

 Projekt ”Unga samhällsutvecklare” 
 

 Cykelväg till Sjötorp 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 52                                                   Dnr 2022/00184 

VA-taxa Mariestads kommun år 2023 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att justera brukningsavgifterna (§§ 13–17) i 
kommunens VA-taxa med +12,0 procent.  

Kommunfullmäktige beslutar att genomföra de av tekniska nämnden föreslagna 
förtydliganden och ändringar med avseende på definitioner (§ 3) och nivå på 
brukningsavgifter (§§ 13–17) i dokumentet ”VA-taxa i Mariestad fr o m 1 april 
2023”.  

De beslutade ändringarna träder i kraft den 1 april 2023. 

Bakgrund 

Justering gällande brukningsavgifter 

Ett förslag till justering av VA-taxan med 2 % inför 2023 skrevs fram våren 2022 till 
tekniska nämnden (Tn § 58/22). Sedan dess har stora förändringar skett som gett 
anledning att ompröva den föreslagna nivån på justering av taxan. En ny bedömning av 
behovet av taxehöjning har därför gjorts och tekniska nämnden beslutade på nämndens 
sammanträde den 10 januari 2023 om förslag till justering av avgifterna i VA-taxan 
Mariestad. (Tn § 3/23) 
 
VA-taxan har sin grund i lagen om allmänna vattentjänster som anger att intäkterna för 
verksamheten inte får överstiga nödvändiga kostnader (självkostnadsprincipen). Avgörande 
för taxeutvecklingen och utvecklingen av kostnader inom driftbudgeten för VA-
verksamheten är ett antal faktorer; 

- Ränteutveckling (räntan höjs) 
- försäljningsutveckling (sjunker just nu) 
- elenergi- och kemikaliepriser (stiger) 
- förnyelse- och investeringsvolym som renderar kapitaltjänstkostnad (ökar) 
- tidigare års över- eller underskott (bör hanteras inom en 3-årsperiod) 
- inflation (eller andra kända kostnadsökningar) (ökar) 
- löneutveckling (följer kommunens löneutveckling) 
- verksamhetsområdet utökas varje år med fler tillkommande anläggningar att driva 

och sköta (ökad driftkostnad) 

Dessa har sammanvägts. För mer detaljerad information finns en bifogad bilaga 
”Bakgrundsmaterial till förslag till taxejustering inför 2023”. 

Kostnad för abonnent 

För en villa ”Typhus A” innebär 12 % höjning inför 2023 en merkostnad på 996 kr/år inkl. 
moms (total kostnad 9 297 kr/år).  
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- Den föreslagna höjningen motsvarar en genomsnittlig kostnadsökning för en 
villaägare med ungefär 83 kronor per månad.  

 
Justeringar gällande brukningsavgifter har föreslagits i gult i bilaga ”VA-taxan i Mariestad fr 
o m 1 april 2023”. 
 
Justering gällande lagerbyggnader 

Tekniska nämnden beslutade på nämndens sammanträde den 24 januari 2023 om 
förslag till justering gällande lagerbyggnader i VA-taxan Mariestad. (Tn § 16/23). 

VA-taxans anläggningsavgift är en engångsavgift som tas ut när en fastighet ska 
anslutas till den allmänna va-anläggningen. Avgiften ska täcka kommunens kostnader 
för utbyggnad av VA såväl som kostnader för upprättande av förbindelsepunkt, 
installation av vattenmätare, upprättande av abonnentregister och kostnader för 
eventuella kapacitetsåtgärder i VA-anläggningen (vattenverk, avloppsreningsverk och 
huvudledningar). Taxan ska alltså täcka även framtida arbeten och man kan se det 
som att man ”köper in sig” i en fungerande anläggning där det kontinuerligt har 
gjorts investeringar. 

En frågeställning om hur taxan ska tolkas när det gäller beräkning av avgift för ytor 
som till huvuddelen består av lagerlokaler har dykt upp. 

I Svenskt vattens nya publikation ”P120 VA-taxa” finns förtydliganden som ger 
vägledning i hur man kan tänka kring hur anläggningsavgift för lagerbyggnader ska 
beräknas. Att lagerbyggnader ska bedömas som ”bostadsfastighet” och inte som 
”annan fastighet” beror av att lokalytan är det viktigaste ur användarsynpunkt. Den 
huvudsakliga verksamheten bedrivs inomhus. Ett tillägg kan användas av kommuner 
som har fastigheter av denna typ om det utifrån hur kommunens kostnader är 
fördelade blir oskäligt att beräkna antalet bostadsenheter enligt grundregeln.  

Det finns flera prövningar i Statens VA-nämnd, mark- och miljödomstolen och 
överinstanser där antalet lägenhetsavgifter har ifrågasatts av fastighetsägare. I de 
flesta fall har domstolen ansett att de antal bostadenhetsavgifter som är framräknade 
stämmer bra överens med den nytta fastigheten har, trots att vissa byggnader som 
ingår i beräkningsunderlaget inte har VA indraget.  

Det finns dock några fall där domstolen har jämkat antal bostadenhetsavgifter på 
grund av uttunnad nytta i förhållande till antalet debiterade lägenhetsavgifter. I ett fall 
hade en fastighetsägare byggt ut ett kallförråd för lagring och hantering av spannmål. 
Det vatten som var indraget till byggnaden var enbart för brandbekämpning, i övrigt 
fanns inget VA indraget. Domstolen ansåg att det förelåg ett missförhållande mellan 
omfattningen av enligt taxan avgiftspliktig lägenhetsyta och nyttan av VA-
anslutningen som gav anledning att jämka avgiftsskyldigheten när det gällde den nya 
lagerlokalen. 

Justeringar gällande lagerbyggnader har föreslagits i blått i förslag ”VA-taxan i 
Mariestad fr o m 1 april 2023”. Utöver det är det mindre justeringar av redaktionell 
betydelse i syfte att förtydliga. De är hämtade från Svenskt Vattens nya normalförslag 
till taxa. 
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Bedömning ur miljömässig dimension 

Att investeringar genomförs i kommunala VA-anläggningar för att säkerställa 

säkra vattentjänster medför minskad miljöpåverkan. 

Bedömning ur social dimension 

Att kostnaden för kommunala VA-tjänster ökar har påverkan på medborgare 

kopplade till det kommunala VA-nätet. Såväl företag som privatpersoner 

påverkas av taxeutvecklingen. Kostnaderna är nödvändiga för att garantera säkra 

vattentjänster i framtiden vilket är gynnsamt ur en social dimension 

Förändringen i taxeföreskrifterna gällande lagerbyggnader bedöms inte påverka 

ur social dimension mer än att fördelningen av anläggningsavgiftsuttaget 

påverkas så att just lagerlokaler anses ha en något mindre VA-nytta än andra 

anslutna byggnaders yta har, helt i enlighet med rättspraxis. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

VA-kollektivet ska ha en ekonomi i balans, verksamheten ska anpassas efter intäkterna som 
i sin tur bestäms av VA-taxan. VA-taxan får inte vara högre än nödvändigt och är taxan 
lägre än nödvändigt får det följder på den kvalitet som levereras.  
Förtydligandet i taxeföreskrifterna gällande lagerbyggnader innebär att lagerlokalernas 
ytor kommer bedömas som färre lägenhetsavgifter framåt. Det blir färre antal 
lägenhetsavgifter som debiteras i anläggningsavgiften.  

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse: VA-taxa Mariestads kommun år 2023 

Bilaga: VA-taxa i Mariestad fr o m 1 april 2023 

Bilaga: Bakgrundsmaterial till förslag till taxejustering inför 2023 

Protokollsutdrag KSAU 2023-01-24 § 32 VA-taxa Mariestads kommun år 2023 

Beslut Tn § 3/23 

Beslut Tn § 16/23 

Beslut Tn § 58/22 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
Tekniska nämnden 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 53                                                   Dnr 2023/00028 

Rapporter 

  

Inga rapporter lämnas. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 54                                                   Dnr 2023/00049 

Inbjudningar 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälda inbjudningar. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 55                                                   Dnr 2023/00050 

Handlingar att anmäla 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälda handlingar. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 56                                                   Dnr 43477 

Uppdrag till kommundirektören 

  

Verksamhetsbesök och företagsbesök: En dag – 100 verksamheter/företag 

Kommunstyrelsens arbetsutskott ger kommundirektören i uppdrag att ordna en dag där 
man ska besöka minst 100 företag/verksamheter. Besöken ska göras av tjänstepersoner 
från berörda nämnder samt politiker. Besöken ska vara planerade och det ska också finnas 
med frågeställningar och en plan till hur man återkopplar besöken. 

Museets lokaler 

Kommunstyrelsens arbetsutskott ger kommundirektören i uppdrag att se över museets 
lokaler om hur man tar sig vidare framöver med tanke på skicket av lokalerna. Samt att se 
över konsekvenserna av stängningen under tillgänglighetsanpassningen som Statens 
fastighetsverk ämnar göra. 

Verksamhet i Jubileumsteatern 

Kommunstyrelsens arbetsutskott ger kommundirektören i uppdrag att återkomma vid 
nästa KSAU (2023-02-22) med förslag på upplägg när det gäller verksamhet i 
Jubileumsteatern på Karlsholme. 

Kritik ÖFN fått från Länsstyrelsen – återkoppling 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott ger kommundirektören i uppdrag att återkoppla på 
kritiken som Överförmyndarnämnden fått från Länsstyrelsen. 

Lokalutredningsgruppen – återkoppling 

Kommunstyrelsens arbetsutskott ger kommundirektören i uppdrag att återkoppla 
angående arbetet i lokalutredningsgruppen vid nästa KSAU (2023-02-22). 

 

 


